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Protokół obrad 

LIX sesji Rady Miejskiej Góry 

z dnia 13 lutego 2023 r. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 9:00 w sali konferencyjnej nr 1 Starostwa Powiatowego  

w Górze, a zakończyła się około godziny 10:20. 

Rada obradowała w składzie 13 osobowym. Nieobecni: Kazimierz Dąbrowski, Janina Ziombra. 

W sesji brały udział osoby zaproszone według załączonych list obecności.  

Ad. 1  Otwarcie 

Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper przywitał Radnych, Burmistrz 

Góry Irenę Krzyszkiewicz oraz wszystkich obecnych na sali. 

Dalej przeprowadzono logowanie do elektronicznego systemu głosowania. Ustalono quorum. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco. 

1. Otwarcie 

2. Przyjęcie protokołu z obrad LVII sesji w dniu 22 grudnia 2022 r. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LVIII sesji w dniu 13 stycznia 2023 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie za 2022 r. z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Góra. 

6. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. 55 Poznańskiego 

Pułku Piechoty w Glince. 

7. Uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Góra, obręb Wierzowice Małe. 

9. Uchwała w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Góra. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Góra na lata 2019-2023. 

11. Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 

Wrocławiu skargi Wojewody Dolnośląskiego wraz z odpowiedzią na skargę. 

12. Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 

Wrocławiu skargi Wojewody Dolnośląskiego wraz z odpowiedzią na skargę. 

13. Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Góry za rok 2022.   

14. Interpelacje i zapytania Radnych. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad.  
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Burmistrz poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad uchwałę w sprawie wprowadzenia 

programu osłonowego ,, Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023. Pani Burmistrz wspomniała, 

iż projekt tej uchwały był omawiany na komisji. 

 

Przewodniczący zaproponował aby powyższą uchwałę wprowadzić jako punkt trzynastym, a 

sprawozdanie z działalności komisji będzie punktem czternastym. 

 

W związku z propozycją zmian rozpoczęto procedurę głosowania nad zmianą porządku obrad.  

Radni jednogłośnie 13 głosami za przyjęli zmieniony porządek obrad. 

Po zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie 

2.  Przyjęcie protokołu z obrad LVII sesji w dniu 22 grudnia 2022 r. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LVIII sesji w dniu 13 stycznia 2023 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie za 2022 r. z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

 poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Góra. 

6. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. 55 Poznańskiego 

Pułku Piechoty w Glince. 

7. Uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Góra, obręb Wierzowice Małe. 

9. Uchwała w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Góra. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Góra na lata 2019-2023. 

11. Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 

Wrocławiu skargi Wojewody Dolnośląskiego wraz z odpowiedzią na skargę. 

12. Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 

Wrocławiu skargi Wojewody Dolnośląskiego wraz z odpowiedzią na skargę. 

13. Uchwała w sprawie wprowadzenia programu osłonowego ,,Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2023. 

14. Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Góry za rok 2022.   

15. Interpelacje i zapytania Radnych. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

17. Wolne głosy i wnioski. 

18. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2  Przyjęcie protokołu z obrad LVII sesji w dniu 22 grudnia 2022 r. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  
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Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół. 

 

Ad. 3  Przyjęcie protokołu z obrad LVIII sesji w dniu 13 stycznia 2023 r. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół. 

 

Ad. 4  Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pani Burmistrz poinformowała, iż w ostatnim okresie międzysesyjnym wydała 26 zarządzeń,  

głównie zarządzenia dotyczyły zbycia nieruchomości czy też powołania komisji przetargowej. 

Szczególnie chodzi o bardzo duże zadanie inwestycyjne, na które ogłosiliśmy przetarg, w dniu 

dzisiejszym będzie otwarcie tego przetargu, a mianowicie z Programu Inwestycji 

Strategicznych z Polskiego Ładu na te inwestycje, które otrzymaliśmy dofinansowanie  

15 300 000 złotych, pozostała kwota niespełna 2 000 000 złotych, dwa przetargi nam zostaną  

i będą też niebawem ogłoszone. Zobaczymy dzisiaj, jakie wpłyną oferty, czy będziemy musieli 

weryfikować, czy nie weryfikować, czy dokonywać korekty. Każda korekta, która wpływa na 

Program Inwestycji Strategicznych, czyli Polski Ład, wymaga zatwierdzenia przez Premiera. 

W związku z tym po otwarciu ofert będziemy się zastanawiać, czy wystarczy środków,  

ponieważ jak robimy nowe kosztorysy to są diametralnie różne od tych kosztorysów, które 

robiliśmy wcześniej, mimo, że zakładaliśmy wzrost cen na materiały budowlane. Po dniu 

dzisiejszym będę wiedziała na czym stoimy, jakie wpłynęły oferty. Natomiast wydałam 

również zarządzenie zmieniające plan dochodów i wydatków budżetu oraz wiele innych 

zarządzeń, o których tutaj jest mowa są dostępne na BIP-ie i osoby zainteresowane szczegółami 

mogą przeczytać zarządzenia. Natomiast jeśli chodzi o przetargi po raz kolejny, już 

modernizacja infrastruktury IT w Urzędzie Miasta i Gminy w Górze i Ośrodka Pomocy 

Społecznej drugie postępowanie się odbyło. Wpłynęły 3 oferty, oferta z najniższą ceną to kwota 

325 060,71 złotych, a z najwyższą ceną to kwota 1 451 031 złotych czyli rozbieżność cenowa 

jest duża. Wskazałam już najkorzystniejszą ofertę, wygrała firma Spinel z Wrocławia z ceną 

325 060,71 złotych i podpisałam umowę z Panem Skarbnikiem w dniu 1 lutego 2023 roku. 

Mieliśmy mały problem, jeśli chodzi o ten przetarg, ponieważ firma zaoferowała realizację tego 

zadania w terminie dłuższym aniżeli my byśmy wymagali, tak też przetarg rozpisaliśmy, a do 

czerwca musimy się z projektu rozliczyć i gdyby nie firma, która złożyła mi oświadczenie, że 

są w stanie do końca czerwca wykonać zadanie, to mielibyśmy kłopoty. Musielibyśmy znowu 

do Ministerstwa pisać o zgodę na to przesunięcie terminu realizacji, ale firma zadeklarowała 

podczas podpisania umowy i takowe oświadczenie na piśmie złożyła aż do końca czerwca, jeśli 

chodzi o komputeryzację zarówno Urzędu Miasta i Gminy, jak i Ośrodka Pomocy Społecznej, 

jak najbardziej tutaj wykonają. Pani Burmistrz przypomniała, że na ten cel otrzymaliśmy 

dofinansowanie, wniosek składaliśmy i otrzymaliśmy na ten cel dofinansowanie  

591 000 złotych w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa Projekt Grantowy Cyfrowa 

Gmina nasz wkład jest zerowy, czyli warto było się starać o te dofinansowanie starać i taką 

kwotę ponad prawie pół milionową otrzymać. Również jeśli chodzi o przetarg: Poprawa 

infrastruktury drogowej na terenie miasta i gminy, głównie chodzi o chodniki i drogi, 

przypomnę tylko, że w ramach tych zadań, które wskazaliśmy Program Inwestycji 

Strategicznych, wskazaliśmy, że jedenaście wniosków będzie realizowane na terenie wsi,  
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a dziewięć będzie wniosków realizowanych na terenie miasta. Dzisiaj będzie otwarcie 

przetargu, więc będziemy wiedzieć, jakie wpłyną tutaj oferty. Natomiast z ważnych, istotnych 

jeszcze spraw, które miały miejsce w okresie międzysesyjnym, to ogłosiłam również przetarg: 

Wykonanie etapu robót budowlanych w ramach zadania inwestycyjnego, odbudowa budynku 

świetlicy wiejskiej w miejscowości Ligota. Pamiętacie Państwo, że firma, która wygrała 

przetarg i przekładała dach, no niestety doszło do wypadku, czyli do pożaru. Otrzymaliśmy 

zwrot środków za ubezpieczenie, niewielki zwrot, co nie pokrywam kosztów i podpisaliśmy z 

firmą, która wykonywała wtedy pracę porozumienie. To porozumienie obowiązuje do  

30 kwietnia tego roku, no oczywiście prezes tej firmy zadeklarował, że całą budowlankę 

wykona we własnym zakresie, a my dostarczymy jako gmina materiały budowlane. W związku 

z tym porozumienie obowiązuje już niebawem, będziemy tutaj finalizować to zadanie, żeby do 

30 kwietnia zostało wykonane to zadanie. To będzie pierwszy etap, jeśli chodzi o remont 

świetlicy, czyli odtworzenie, natomiast na wnętrze - środek ogłosimy gdy dostaniemy środki 

zewnętrzne, będziemy aplikować, ale jest nadzieja, że ta świetlica w Ligocie zostanie jeszcze 

w tym roku odbudowana. Natomiast były również zamówienia publiczne, które są zwolnione 

spod rygoru zamówień publicznych, jak na przykład przebudowa drogi wraz z budową 

chodnika w Glince jest opracowanie dokumentacji i tutaj oferta najniższa 63 000 złotych, 

najwyższa prawie 80 000 złotych. Zaproszono również do negocjacji wykonawcę, który złożył 

ofertę w najniższej cenie, wykonawca złożył oświadczenie o obniżeniu ceny, bo taką mamy 

możliwość, do 56 000 złotych, czyli obniżki ceny o 7 000 złotych i oferta pretenduje do miana 

oferty najkorzystniejszej, już niebawem podpiszemy umowę. Jest taki przepis, który mówi, że 

również możemy negocjować co do ceny tej najniższej, która jest zaoferowana. Natomiast  

z Budżetu Obywatelskiego, wykonanie dokumentacji: Budowa toru rolkarskiego wraz z małą 

architekturą, tu wpłynęły cztery oferty, najniższa to 12 546 złotych, najwyższa na 

dokumentację to 46 740 złotych. Dzisiaj 13 lutego podpiszemy umowę na najniższą ofertę. 

Tutaj również zaprosiliśmy do negocjacji w zakresie ceny, ale wykonawca nie wyraził zgody 

na obniżenie ceny, uważa, że cena 12 000 złotych i tak jest ceną niską w stosunku do tej oferty 

najwyższej 46 000 złotych. Próbowaliśmy, nie udało się, więc w związku z tym będzie na tą 

kwotę ponad 12 000 złotych podpisana umowa. Jeśli chodzi o sprzedaż nieruchomości  

w ostatnim czasie, sprzedano kilka nieruchomości na ogólną kwotę 23 014 złotych, gdzie 

budynek użytkowy garaż za 10 000 złotych, budynek użytkowy garaż kolejny za 10 500 złotych 

i prawo własności nieruchomości na rzecz jej użytkownika wieczystego kwota 2 514 złotych. 

Natomiast jeśli chodzi o odroczone i rozłożone na raty zobowiązania cywilnoprawne względem 

gminy Góra to nie mieliśmy żadnych ani odroczeń, ani rozłożonych na raty. Na terenie naszego 

miasta i gminy Góra obecnie w naszych mieszkaniach przebywa 29 uchodźców, natomiast  

w mieszkaniach prywatnych 180 osób. Na ten cel wydaliśmy środki jako i gmina, bo część 

gmina i osoby prywatne, które dostają zwrot środków, jest to kwota już 1 923 581,64 złotych, 

przy czym zaznaczam, że jeśli chodzi o gminę jest to kwota 154 246,43 zł. Jeśli chodzi o covid, 

dawno już zapomnieliśmy o covidzie, ale musimy uważać, bo zdrowie jest najważniejsze. Dalej 

są przypadki zakażeń, jeśli chodzi o województwo dolnośląskie, zakażeń było odnotowanych  

1 756, natomiast przypadków śmiertelnych w związku z covidem 14. W powiecie górowskim 

zakażeń było 20, a przypadków śmiertelnych nie było. Oczywiście nie wszyscy robią testy,  

przechodzimy czasami grypę, okazuje się że to też jest i covid. Teraz jak udajemy się do 

lekarzy, ktoś ma grypę, to też profilaktycznie wiem, że lekarze dają zwolnienie do 2 tygodni, 

w razie czego gdyby to był covid, bo nie każdy ten test wykonuje. Także proszę tutaj uważać, 

szczególnie kieruję taki apel do nauczycieli i dyrektorów, dzieci, ponieważ od dzisiaj rozpoczął 

się okres feryjny w województwie dolnośląskim, więc też proszę zwrócić uwagę na 
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bezpieczeństwo, na zachowanie się, to jest podstawa. Tak jak powiedziałem, zdrowie jest tu 

podstawą jak tego zdrowia nie ma to trudno realizować jakiekolwiek priorytety, które sobie 

narzucimy. Natomiast jeszcze z istotnych spraw jeśli chodzi o czystość i porządek, 

zobowiązaliśmy Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa we Wrocławiu do uporządkowania 

działek, na którym zlokalizowane są dzikie wysypiska. Corocznie przypominamy, żeby  

Krajowy Ośrodek Wsparcia popatrzył na swoje tereny i również je uporządkował. Nie ma  

z tym problemu, ponieważ po zgłoszeniu tutaj działają i porządkują. Również przesłano do 

Komendy Powiatowej Policji w Górze zawiadomienie o składowaniu odpadów na terenie 

działki obręb Góra, stanowiącej drogę gruntową będącą również własnością gminy Góra, tutaj 

też policja zareagowała. Również wysyłaliśmy kilka nakaz uprzątnięcia odpadów z miejsc 

nieprzeznaczonych do tego składowania. Podpisaliśmy również trzy umowy z przychodnią 

weterynaryjną, chodzi tutaj przede wszystkim o nasze pieski, za które odpowiadamy. Mamy 

kłopoty, nie ukrywam, bo wywozimy do schroniska albo do Głogowa albo do Legnicy, a mamy 

limity, jeśli chodzi o przyjęcie. Często się okazuje, że te pieski, które są bezdomne, to mają 

swojego właściciela i ten właściciel po 2, 3 dniach się zgłasza, więc musimy pilnować swoich 

pupilków, ponieważ to kosztuje bardzo dużo gminę, zresztą widzicie w budżecie jak mamy 

plan, ile środków finansowych mamy przeznaczone na bezdomność piesków czy dokarmianie 

kotów. Również dotacje dla przydomowych oczyszczalni ścieków to wpłynął jednym wniosek 

na kwotę 4 000 złotych i ta dotacja została na tą kwotę udzielona. Jeśli chodzi o preferencyjny 

zakup węgla, prowadzimy go od dnia 19 grudnia do 8 lutego wpłynęły 342 wnioski, w tym 

czasie i o preferencyjny zakup paliwa stałego na 2 okres zakupowy do 30 kwietnia 2023 roku 

będziemy dalej te wnioski rozpatrywać i będziemy wypłacać, według zapotrzebowania, które 

nam przysługuje, bo 4 600 ton zmniejszyliśmy do 2 200 ton, ponieważ nie ma takiego dużego 

zapotrzebowania jeśli chodzi o środki finansowe, to wpłynęło na dzień dzisiejszy około  

2 000 000 złotych. Przypomnę, że mamy tutaj zabezpieczone środki w budżecie i po stronie 

dochodów i po stronie wydatków. Wspominałam również na komisjach, że  ten węgiel nie 

trzeba będzie oddawać, będzie możliwość przekazania, oczywiście w formie zapłaty, tak na 

przykład zakład energetyki cieplnej może odkupić po tej cenie preferencyjnej, żeby nie 

oddawać tego węgla. W temacie jest Pan Radny Jacek Szczerba, który codziennie wydaje  

i przysyła mi sprawozdania, ile wydano węgla, są różne dni, nawet jednego dnia wydano  

w granicach 25-26 ton. Także zainteresowanie jest dość duże, przypomnę, że to jest polski 

węgiel z polskich kopalń. Jeśli chodzi o usuwanie azbestu również zbieramy kolejne wnioski, 

będziemy wnioskować na usuwanie azbestu, tak samo jak będziemy również wnioskować  

o folie, sprawdziło to się wśród rolników, w ubiegłym roku dostaliśmy 57 000 złotych z tego 

co pamiętam dofinansowania, więc tu do 15 marca będą zbierane wnioski, i jak najbardziej 

będziemy wnioskować o dofinansowanie, żeby również tym problemem w tym roku sobie 

poradzić. Pan Naczelnik Lucjan Żołnieruk prowadzi sprawy, zna szczegóły, więc można 

zgłaszać wnioski na usuwanie azbestu, jak i również pozyskanie środków na usuwanie folii 

rolniczych. Jeśli chodzi o dofinansowania, kolejne wnioski złożyliśmy o dofinansowanie na 

inwestycje,  rozstrzygnięty został konkurs z Rządowego Funduszu Inwestycji Drogowych, 

wnioskowaliśmy tutaj kwotę  ponad 900 000 złotych mianowicie na przebudowę drogi 

kompleksową do długości 1,5 km przez całą miejscowość Rogów Górowski. Celowo tutaj 

pisaliśmy dofinansowanie 60%, a 40%  udział gminy, ponieważ chodziło, żebyśmy się 

zakwalifikowali, żebyśmy to dofinansowanie dostali. Dzięki życzliwości Pana Wojewody 

Obremskiego i Komisji, która przychylnym okiem spojrzała mimo, ze wnioskowaliśmy o 60%, 

dostaliśmy dofinansowanie 70%, czyli nie 900 000 złotych, a 1 159 000 złotych. Także 

jesteśmy na etapie przygotowania, musimy ogłosić szybko przetarg, ponieważ zadanie musi 
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być zakończone najpóźniej do końca listopada tego roku. W związku z tym musimy się 

spieszyć, ponieważ są tam chodniki przy świetlicy jest również utwardzenie placu, więc 

niebawem przetarg będzie ogłoszony. Dzisiaj jeszcze nie wprowadzonych środków  

1 159 000 złotych, ale po otwarciu ofert 13 lutego po zorientowaniu się gdzie, jakie i ile będą 

kosztować pozostałe inwestycje, to zadanie zostanie wpisane. Będę Panów i Panie Radnych 

prosić tutaj, żeby zwołać sesję nadzwyczajną. Poproszę też zadania, które realizujemy  

w ramach Polskiego Ładu, które też muszą być wykonane do 15 listopada tego roku. Jeśli się 

okaże, że oferty będą trafione i mamy zabezpieczone środki, to do podpisania umowy muszę 

mieć pełną kwotę do zabezpieczenia środków i to samo będzie Rogów Górowski, tutaj też 

mamy z tego co pamiętam 200 000 złotych w budżecie zabezpieczyliśmy. W związku z tym 

wprowadzimy kwoty 1 159 000 złotych ogłosimy przetarg i zobaczymy jaka będzie kwota 

przetargowa. Przypomnę, że wartość kosztorysowa tego zadania to jest ponad  

1 600 000 złotych. Pan Sołtys będzie tutaj inspektorem społecznym tej inwestycji Rogowa 

Górowskiego, bo niebawem jak wyłonimy wykonawcę to zrealizujemy to zadanie w tym roku. 

Widzę ładny uśmiech Pana Sołtysa, bo tak zabiegał o tę inwestycję, ale też mówiłam Panu 

Sołtysowi, spokojnie, poczekajmy, bo nie stać nas, żeby z własnych środków wydawać 

1 600 000 złotych, poczekamy na dofinansowanie i to dofinansowanie otrzymaliśmy, z tego 

powodu trzeba się po prostu cieszyć. Również w tym okresie międzysesyjnym spotkałam się  

z nauczycielkami, które 5 grudnia awansowały na stopień nauczyciela mianowanego. Gratuluję 

tym nauczycielką, zawsze wyższa stawka, to motywacja większa do pracy. Również  

w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego odwiedziłam Panią 

Agnieszkę Zakęś Dyrektor Departamentu Infrastruktury, która zajmuje się przede wszystkim 

sprawami dotyczącymi budowy obwodnicy Góry i porozumienia, które zostało podpisane 

pomiędzy Generalną Dyrekcją Dróg i Autostrad, a Panem Marszałkiem w zakresie 

wybudowania wiaduktu kolejowego, oraz w zakresie rewitalizacji linii kolejowej 372 Góra - 

Bojanowo. Ta linia nazywa się Góra-Bojanowo, ale wiadomo, że ta linia to jest Góra - Wrocław 

i nie będzie przesiadki, ani w Bojanowie, ani w Rawiczu, tylko pociąg będzie jechał z Góry do 

Wrocławia. Zresztą linia też będzie wpięta w tak zwaną nitkę międzynarodową i nie tylko to 

będzie osobówka, ale i również transport towarowy. Do końca marca, według porozumienia 

Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad zobowiązała Pana Marszałka do opracowania koncepcji 

wybudowania wiaduktu kolejowego, jak i również do koncepcji rewitalizacji linii kolejowej. 

Wywiążą się z tego terminu, stąd właśnie tak częsta moja wizyta w Urzędzie Marszałkowskim, 

żeby dopilnować te wszystkie sprawy, bo są bardzo ważne. I mam zapewnienie od Pana 

Marszałka, że w tym roku ogłoszą jeszcze przetarg na wybudowanie wiaduktu kolejowego  

i rewitalizacji linii kolejowej. W tym roku chcą wyłonić wykonawcę na te dwa zadania, 

ponieważ Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad narzuciła termin grudzień 2024 oddanie 

inwestycji do użytku, w przeciwnym razie te pieniążki, które udało nam się od Pana Ministra 

infrastruktury Pana Adamczyka uzyskać, czyli 20 000 000 złotych będzie musiał Pan 

Marszałek zwrócić, jeśli się nie wywiąże z terminu, stąd to zadanie takie jest tak bardzo ważne 

priorytetowe. Nie ukrywam, że dla nas to jest bardzo ważna inwestycja, obecnie jako jedyny 

powiat w województwie dolnośląskim jesteśmy wykluczeni komunikacyjnie, nie mamy 

dostępu do linii kolejowej, jest to bardzo ważne, szczególnie gdy wiele osób studiuje, będzie 

można wsiąść do pociągu w Górze i dojechać do Wrocławia: do lekarza dojechać czy do 

szpitala, czy nawet uczniowie na wycieczkę. Więc tak jak rozmawiam z Panem Marszałkiem, 

to nie ma być linia dochodowa, nawet gdy jedna osoba wsiądzie do pociągu, ma być dowieziona 

do Wrocławia. Pewne działania, które prowadzi gmina, nie zawsze są dochodowe, a przede 

wszystkim rolą samorządu jest zaspokojenie potrzeb mieszkańców, czyli jak prowadzimy 



7 
 

żłobki, dodajemy, dokładamy dużo do żłobków, czy jak prowadzimy szkoły dokładamy do 

szkół, to jest nasze zadanie. Gmina nie może prowadzić działalności gospodarczej tak zwanej 

zyskownej, czyli co stanowi zysk także często pojawiają się takie komentarze ludzi, którzy 

akurat nie wiedzą, na czym polega dofinansowanie, że jak otrzymujemy środki finansowe na 

remont drogi czy chodnika, to nie można mówić: „A mogła Pani Burmistrz przeznaczyć na 

odbudowę szpitala”, nie ma takiej możliwości, to są środki tak zwane znaczone jak na drogę, 

chodnik. Jak nie wykonujemy, to mamy te pieniążki po prostu wszystkie oddać, więc jeszcze 

raz przypominam, żeby wiedzieć, jakie są zasady dofinansowania, zresztą jak i tak  

z realizujemy jakiekolwiek zadanie inwestycyjne, to podlega ono dwóm czy trzem kontrolom, 

zanim po prostu te środki zostaną wypłacone. Tak jest w Polskim Ładzie, te środki, które mamy, 

to są tak zwane wirtualne, to są promesy tych środków. Dopiero te środki wpływają i zapłata 

wykonawcy po wykonaniu inwestycji. Mało tego, jak będziemy realizować tę inwestycję, 

wszystkie muszą być w tym samym czasie wykonane. Protokół odbioru musi być, bo jest jedna 

promesa i mało tego musi być jeden przetarg na wszystkie inwestycje. Nie można tutaj dzielić, 

że przetarg ogłosimy sobie na dwie drogi, bo jesteśmy przygotowani z dokumentacją, trzeba po 

prostu czekać, tak odbywają się zasady tutaj finansowania. W sali Nadleśnictwa odbyło się 

spotkanie podsumowujące pracę policjantów z Komendy Powiatowej Policji w Górze. 

Dziękuję za udział, byłam dumna, jako Burmistrz, że Komendant Wojewódzki chwali naszych 

policjantów, że mimo że jest tak mała jednostka, to osiągnięcia, wyniki mają porównywalne do 

dużych miast i to też cieszy, że ktoś z zewnątrz przyjeżdża i ocenia pracę naszych policjantów 

bardzo wysoko, także jeszcze raz gratuluję i proszę Komendantowi te gratulacje przekazać. Nie 

ukrywam, że zakończyliśmy w planie zagospodarowania przestrzennego zmiany dotyczącą 

możliwości przekazania działki pod budowę Komendy Powiatowej Policji w Górze. Jest to 

działka, która się znajduje przy Ośrodku Rehabilitacji Dzieci Niepełnosprawnych przy 

Kościele. Jesteśmy przygotowani, jeśli chodzi o wyznaczenie tych granic, działka jest wart 

ponad 1 000 000 złotych, więc duże jest przekazanie tej inwestycji, nie ukrywam, że też czynię 

starania, żeby zmobilizować komendę nie tylko wojewódzką we Wrocławiu, ale i również 

próbuję się dostać do Pana Ministra Kamińskiego, żeby przekazać informację, że jeśli w ciągu 

2 lat aktem notarialnym ta działka, którą my przekazujemy nie wybudują Komendy no to ta 

działka z powrotem trafi jako właściciela gminy Góra, ponieważ nie możemy coś przekazać  

i czeka 10-20 lat, aż wybudują Komendę, więc jasno przekazałam Komendantowi 

Wojewódzkiemu, że 2 maksymalnie 2,5 roku mają na wybudowanie komendy. Zresztą działka 

ma wartość dużą, bo jest w samym prawie centrum miasta, w związku z tym muszą się 

zmobilizować i tą komendę wybudować. Komendę chcą wybudować systemem modułowym, 

w związku z tym budowa trwa w granicach 3-4 miesięcy, bo to już nie z gotowych modułów 

jest ona składana. W środę będę gościć Pana Posła Czarneckiego między nimi w tej sprawie, to 

dam znać jakie tutaj się toczą rozmowy. Ponieważ Pan Poseł Czarnecki próbuje mnie umówić 

z Ministrem Kamińskim, to wtedy poproszę pana Komendanta pojedziemy z Panią Starostą  

i przekażemy jak ważne jest wygospodarowanie środków. Komenda, jeśli chodzi 

wybudowanie, to nie jest mały wydatek, z tego co powiedział Komendant Wojewódzki to jest 

27 000 000 złotych i o taką kwotę tutaj będziemy walczyć jak najbardziej. Podjęłam się również 

z Panią Starostą, że będę czynić starania, żeby pomóc i  żeby Komenda została wybudowana, 

bo warunki i wygląd tej teraźniejszej Komendy pozostawia wiele do życzenia, szczególnie  

w części zrewitalizowanej miasta. Będę również gościć w piątek  Pana Marszałka województwa 

dolnośląskiego Cezarego Przybylskiego, ponieważ chce dokonać takiej małej lustracji, jeśli 

chodzi o obwodnicę Góry, firma już przygotowuje się z wejściem na pracę. Miałam spotkanie 

pod koniec stycznia z dyrektorem, który odpowiada za budowę obwodnicy, mrozy przyszły  
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i dlatego połowa lutego była nierealna, dlatego w marcu  chcą wejść już z pracami. Na razie 

jesteśmy na etapie wyznaczania działek, gdzie mogli by składować swoje materiały również 

wycinka drzew, gdzie je składować, więc omawiamy tutaj już robocze sprawy. Omawiałam 

również sprawę dotyczącą przebudowy drogi nr 323 do Leszna jest tu znak zapytania: czy jak 

ruszy równocześnie budowa obwodnicy i przebudowa drogi, czy zator się nie zrobi w kierunku 

Leszna? Więc są dwie opcje albo ruch wahadłowy, tak jak był przy budowie drogi Leszno w 

kierunku Henrykowa albo drugie rozwiązanie, iż najpierw budowa obwodnicy i ku końcowi 

przed oddaniem przebudowa drogi albo  przebudowa drogi, a obwodnica pracę takie 

porządkowe. Ustalimy jaki będzie tutaj kierunek działania tak jak mówiłam goszczę Pana 

Marszałka u siebie w piątek, więc te wszystkie sprawy sobie omówimy, również jeśli chodzi o 

drogę 324, te sprawy sobie omówimy. Ponieważ  małymi odcinkami do Rawicza przesuwa się 

Dolnośląska Służba Dróg i Kolei dokonuje remontu, a później od Góry w kierunku 

Szlichtyngowej też tą drogę 324 chcą zakończyć. Pod Pomnikiem Wolności składaliśmy 

kwiaty, kolejna rocznica 78 powrotu Ziemi Górowskiej do Macierzy, wszystkim dziękuję, 

którzy uczestniczyli w tym dniu i oddali hołd tym, którzy  zaczęli budować tutaj naszą Górę i 

tak jak powiedziałam podczas składania kwiatów ci ludzie w roku 1945-46, którzy przybywali, 

to dopiero mieli trudne czasy, dlatego powinniśmy zawsze porównać, bo często jesteśmy tacy 

nastawienie na narzekanie, ciągle źle tak zresztą jak coś budujemy, to dlaczego to budujemy, a 

nie to, jak tego nie budujemy, to dlaczego tego nie budujemy, a tam to budujemy tak. No tak to 

jest, że wszyscy znają się na oświacie, służbie zdrowia, czy na budownictwie, to są te 3 

dziedziny, który chętnie wypowiadamy swoje słowa. Również spotkałam się 30 stycznia z 

przedstawicielami Legnickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, będzie u nas organizowane 

spotkanie dla biznesu i Pan Prezes Legnickiej Strefy Ekonomicznej ze swoimi pracownikami 

przyjedzie, żeby szkolić pracodawców, również pomóc w wykupie działek, który mamy. No 

nie ukrywam, że jeszcze wszystko zależy od tego drugostronnego zasilania energetycznego, 

zawsze Państwu przekazuję informacje, na jakim etapie jesteśmy, już się cieszyłam, że powiat 

górowski wydał już pozwolenie na budowę. Jak rozmawiałam również z powiatem rawickim, 

że są również na etapie wydania pozwolenia, to okazało się, że jeszcze tego pozwolenia nie 

wydali, a to przesuwa termin realizacji. Dostałam na piśmie od Pana Dyrektora Borkowskiego 

odpowiedź, że pierwszy kwartał 2024 będzie zakończona inwestycja. Nie ukrywam również, 

że cały czas tamuje to, ponieważ właściciele działek, przez które przechodzi drugostronne 

zasilanie energetyczne po odwoływali się od kwoty, która jest oferowana do sądu, więc 

czekamy na rygor natychmiastowej wykonalności jeśli chodzi o starostwo rawickie, żeby 

wreszcie ta inwestycja została zrealizowana. Jak mam na piśmie informację, że już będzie, że 

w kwietniu tego roku wchodzą 2023 roku i wykonawstwo do końca 2023 to okazuje się, że ktoś 

się odwołał z właściciel działki, że chce więcej i procedury są takie, a nie inne, więc to już nie 

nasza rola. Więc niech te procedury się wreszcie skończą, to wtedy obwodnica, drugostronne 

zasilanie i linia kolejowa - to dla nas wszystko się zmaterializuje. 31 stycznia w szkole w Glince 

odbyło się kolejne spotkanie, tematem był zamiar likwidacji szkoły. Dziękuję Pani Dyrektor za 

spotkanie z gronem pedagogicznym, dziękuję za zorganizowanie spotkania z rodzicami, 

dziękuję za tą wysoką kulturę, bo była rozmowa na argumenty, a nie na krzyki. Jeszcze raz 

dziękuję za właśnie wytworzenie takiej miłej atmosfery do dyskusji. Z pewnymi liczbami no 

nie można tutaj dyskutować, w czasach tych dobrych szkoła w Glince miała 186 uczniów, w 

latach 2005-2006 jeszcze miała ponad 100 uczniów, poniżej 2005-2006 roku diametralnie 

liczba spadała. Gdyby policzyć te dzieci, które są z obwodu Glinki, to dalej by nie doszło do 

likwidacji szkoły, bo dzieci z obwodu Glinki mamy 102, to jest dużo tak, a na dzień dzisiejszy 

w Glince jest tylko 35 uczniów. Gdyby zostawić dalej funkcjonowanie szkoły, to w następnym 
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roku, a nie ma dzieci z rocznika klasy pierwszej a w następnym roku też nie ma rocznika z 

klasy pierwszej, czyli innymi słowem mówiąc 2024-2025 było by tylko 17 uczniów, 3 roku 26 

uczniów. Natomiast koszt utrzymania takiej szkoły to jest 1 800 000 złotych, z drugiej strony 

klasy 4-5 są w klasach łączonych, 7-8 w klasie łączonej, ale tylko na wychowaniu fizycznym, 

więc koszty ponosimy ponieważ no to jest klasa ostatnia, która musi dobrze zdać te egzaminy, 

które są ważne, żeby wybrać następny etap kształcenia, więc godziny świetlicowe też są 

ograniczone, bo wszystko to uzależnione jest od liczby uczniów. Więc myślę, że szkoła w 

Witaszycach czy szkoła w Glince czy szkoła podstawowa nr 3, bo to rodzice dokonają wyboru, 

a my będziemy za dowóz uczniów płacić, na pewno będą w lepszych warunkach, bo i sala 

pełnowymiarowa i tu warunki, inne godziny świetlicowe i opieka inna. A przypomnę, że jeśli 

chodzi o szkołę podstawową nr 3 przy założeniu, że uczniowie wybiorą tą szkołę. No to 

najwięcej uczniów będzie niektórych klasach 25, no nie przekroczy 26, czyli optymalna liczba 

uczniów. Natomiast gdy z Glinki pójdą do Witoszyc, no to nie przekroczy 20 uczniów i dalej 

będzie 16, 18, 19 uczniów z dwóch połączenia. Więc z jednej strony no zawsze nam się źle 

kojarzy słowo likwidacja, bo wiem, że jak coś zostanie zlikwidowane to trudno odbudować, ale 

z drugiej strony no dobro przede wszystkim tych dzieci, kiedy się dostaną do innych szkół, 

muszą mieć odpowiednie warunki zapewnione, a nie żeby w tym wieku tak były klasy łączone. 

Żeby całkowicie nie dokonywać likwidacji, zostawialiśmy oddziały przedszkolne i we 

wrześniu 2021 zdecydowaliśmy, że będą oddziały przedszkolne 9 godzinne, to się sprawdza, 

bo mam coraz więcej dzieci, które się nie dostały do przedszkola czy nr 1, czy nr 3 w Górze 

przechodzi do Glinki, więc w tej chwili już jest 29. Zobaczymy w następnym roku jak się 

sprawdzi jeszcze więcej będzie 8 godzin to już jest tak dużo, bo to jest czas pracy prawie 

każdego z nas. Więc również tu Związek Nauczycielstwa Polskiego podważył naszą opinię, 

twierdząc, że jak zostawimy oddział przedszkolny to trzeba będzie tworzyć dyrekcję 

,administrację czy obsługę. Nie trzeba stworzyć dyrekcji ani administracja  czy obsługi, 

ponieważ cała zostanie wchłonięta do obwodu Witoszyc i to będzie odrębna jednostka 

organizacyjna, gdzie księgowość, dyrektor będzie zarządzał przedszkolem z Witoszyc nad 

przedszkolem tutaj w Glince. Więc te argumenty, które Związek Nauczycielstwa Polskiego 

podawał są argumentami według mnie nietrafionymi, bo podaje, że w Glince jest wysoko 

kwalifikowana kadra pedagogiczna, a gdzie w innych szkołach nie ma wysoko kwalifikowanej 

kadry pedagogicznej w każdej szkole jest wysoko kwalifikowana kadra pedagogiczna. Tak 

naprawdę później oceniamy po wynikach, a jak Państwo byliście na rewitalizacji, to słyszeliście 

jakie są wyniki nauczania w niektórych naszych szkołach, bo na wyniki nauczania składa się 

wiele czynników. To nie tylko dyrekcja, to nie tylko nauczyciel to również wspomagający 

rodzic, tak podejście do tego, że warto inwestować, żeby dziecko w przyszłości miało więcej, 

a niestety, jeśli rodzic jest mniej zainteresowany, to i dziecka jest mniej zainteresowany, to 

nauczyciel, nawet gdy stawał na głowie, to nic nie uczyni, żeby przekonać to dziecko, żeby się 

uczyło. Jak te trzy podmioty muszą ze sobą ściśle współpracować i wtedy jest sukces. Zresztą 

sukces jest w każdej dziedzinie, jeśli jest z zespołowe działanie, jedna osoba nic nie zrobi. Z 

jednej strony tak trzeba minimalizować nakłady na oświatę, bo w tej chwili dokładamy od 13 

do 15 mln zł środków własnych, to jest duża kwota. Także to jest trudne zadanie, ale 

nieuniknione, więc z Panią Naczelnik tutaj też dokładnie analizujemy statystyki, jak w 

następnych latach będzie w innych szkołach. Na razie nie ma takiego zagrożenia, no ale trzeba 

być tutaj czujnym i walczyć po prostu o ucznia tą bogatą ofertę edukacyjną przedstawiać, żeby 

potem nie było jakiegoś problemu. Jeszcze z istotnych, ważnych spraw to podpisałam umowy 

na tą infrastrukturę, jeśli chodzi o technologie informacyjne, również w urzędzie odbyło się 

spotkanie dotyczące dolnośląskiej cyklostrady trasa doliny Baryczy. Przypomnę tylko, że 
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weszliśmy w ten program, to jest program województwa dolnośląskiego cyklostrada, będzie 

miała długość - ścieżki rowerowe 1 809 km to jest dość dużo, uwzględniona jest również tutaj 

gmina Góra. Na terenie gminy Góry to będzie około 50 km ścieżek rowerowych, także 

zaczynamy finalizować, również pracujemy nad porozumieniem Marszałka Województwa 

Dolnośląskiego, jest takie, żeby wszystkie gminy, przez które ścieżki rowerowe będą 

przechodzić, partycypowały w kosztach opracowania dokumentacji 50%, ta kwota jest 

przeznaczona nie w roku 2023 tylko 2024 do ogłoszenia przetargu nie jest to mała kwota, bo 

sięgająca prawie pół miliona zł ponad 400 000 złotych, więc mamy 23 lutego w Głogowie 

spotkanie z Panem Marszałkiem i z innymi gminami, żeby podpisać to porozumienie wstępne 

i dyskutować jak będzie ta cyklostrada przebiegać i jakie dofinansowanie, bo czekamy na 

dofinansowanie przetargi by gminy organizowały po wykonanej dokumentacji przez 

Dolnośląską Służbę Dróg i Kolei. I na drugie spotkanie, które się odbyły, to są zintegrowane 

inwestycje terytorialne jeśli chodzi o Legnice, tam jesteśmy w tym obszarze funkcjonalnym. 

Tu wskazaliśmy drugi priorytet, nie ten, który wstępnie składaliśmy przez Brzeżany - 

Sławięcice, ponieważ ten odcinek pokrywa się z cyklostradą w związku z tym no nie chcieliśmy 

utracić dofinansowania, podaliśmy priorytet budowy ścieżki rowerowej. Począwszy od 

miejscowości Góra przebiegałaby prawą stroną jak idziemy do Starej Góry, bo po lewej stronie 

budujemy chodnika. A po prawej byłaby ścieżka rowerowa i ta ścieżka rowerowa biegła by aż 

do Ryczenia i tutaj wskazaliśmy ten priorytet gminny w zintegrowanych inwestycjach 

terytorialnych do realizacji. Koszt to jest ponad 6  milionów złotych, powinniśmy się w tej 

kwocie zmieścić w związku z tym będziemy się ubiegać na dofinansowanie tych ścieżek 

rowerowych. Zakończę moje sprawozdanie dziękuję bardzo.  

Pan Maciej Liśkiewicz zadał pytanie: Mam pytanie dotyczące drogi 324 na wysokości Kłody 

Górowskiej tam prace trwały zostały przerwane, ponieważ ta firma nie wykonuje na chwilę 

obecna robót, czy jest to związane z warunkami atmosferycznymi? 

Pani Burmistrz odpowiedziała: Jest to zależne od warunków pogodowych, jak temperatura 

spada do -4, a w ostatnim czasie taka była, to roboty były wstrzymane, zadanie ma być 

ukończone na przełomie marca kwietnia.  

Pan sołtys Witko: Pytanie dotyczyło farm wiatrowy, czy wiatraki będą stawiane przez gminę, 

czy mamy tereny wyznaczone te same. 

Pani Burmistrz: Nigdy gmina wiatraków nie stawiała, ale wiem jakie Pan chce zadać pytanie, 

czy firmy, które były zainteresowane i te wiatraki farmy wiatrowe postawiły są dalej 

zainteresowane? Tak są dalej zainteresowane, stąd mamy w planie zagospodarowania 

przestrzennego wyznaczone obszary, gdzie te wiatraki mogą powstać, ale muszą zakończyć się 

uregulowania prawne. My jesteśmy zadaniowi, wykonujemy zadanie, dopóki prawo nie będzie 

przychylne do budowania farm wiatrowych to my jako gmina musimy poczekać. Mamy 

wyznaczone tereny to są te same 15 wiatraków, które tam proponowaliśmy. Jeśli Pan jest 

zainteresowany, to po sesji do Pana Piotra Głowackiego proszę podejść, pokaż  które są to 

tereny. Zresztą na Komisji też ostatnio Pan Jerzy Ulanicki przedstawiał również obszary, jeśli 

chodzi o energię odnawialną, tym również farmy wiatrowe. Dziękuję bardzo. Czekamy na 

przepisy prawne podjęte przez senat. 
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Ad. 5  Sprawozdanie za 2022 r. z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Góra. 

Rozpoczęto realizację kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 6  Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. 55 Poznańskiego 

Pułku Piechoty w Glince. 

Przewodniczącego Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 2 głosami za 

przy jednym wstrzymującym.  

Pan Radny Adam Chmiel: Ponieważ z uzasadnienia uchwały nie wyczytałem jaki spotka los 

nauczycieli zatrudnionych w Glince. Czy możemy poprosić o jakieś szczegóły? Coś się stanie 

z zatrudnionymi nauczycielami? Jak to wygląda?  

Pani Burmistrz: Oczywiście było to przedmiotem Komisji oświaty, zresztą każdy ma prawo 

uczestniczyć w komisji. W związku z tym na spotkaniu w Glince, jasno określiłyśmy się z Panią 

Naczelnik, że tych nauczycieli, którzy zostaną bez pracy, będziemy próbować, żeby znaleźli 

zatrudnienie w innych jednostkach. Na 35 uczniów, którzy w tej chwili uczy się w szkole, 

pracuje obecnie 19 nauczycieli, z tego 10 nauczycieli to są nauczyciele pełno etatowi. Trzeba 

również powiedzieć, że tak naprawdę zostaje 6 nauczycieli, którym powinniśmy tutaj zapewnić 

pracę bo z tych nauczycieli już gdzieś ktoś pracuje i to jest drugie miejsce pracy. Dwóch 

nauczycieli mianowanych prowadzi oddział przedszkolny i tak zostaną, natomiast musimy 

zabezpieczyć dla 4 nauczycieli pracę w innych szkołach. Nie będzie to pewnie większego 

problemu, ponieważ mamy problemy, jeśli chodzi o braki kadrowe. Przed chwilą 

przyjmowaliśmy informację o średnich wynagrodzeń, świadczy o tym, że nauczyciele mają 

nadgodziny, ponieważ kolejny rok gmina nie dopłaca ani złotówki, czyli ta średnia 

wynagrodzenia jest spełniona, bo gdybym jeszcze parę lat temu były tylko gołe etaty, no to 

musieliśmy nawet dość duże kwoty dopłacać do poszczególnych szkół. W tej chwili nic nie 

dopłacamy, bo średnia jest spełniona. Średnia wynagrodzenia dla nauczyciela dyplomowanego  

tego z najwyższym stażem wynosi w tej chwili ponad 6 006 zł prawie 8 900 zł brutto. Tak 

Inaczej kształtuje się dla nauczyciela mianowanego jest ta kwota ponad 5 000 zł i ponad 3 000- 

4 000 zł dla nauczyciela który rozpoczyna pracę. W związku z tym może być taka sytuacja, że 

w niektórych szkołach nauczyciele, którzy mieli ponad 1 etap do 1,5 etatu mogą po prostu mieć 

zmniejszoną liczbę godzin do etatu, natomiast ci nauczyciele muszą znaleźć zatrudnienie. 

Również jeśli chodzi o administrację, obsługę to też będziemy starać się zabezpieczyć albo w 

szkole w Witaszycach, albo w 3, albo w innych szkołach. Będziemy taką decyzję podejmować 

już z Panią Naczelnik na początku kwietnia, chociaż projekty organizacyjne przyjmuje się do 

10 maja, ale deklarowałam Pani Radnej na tym zebraniu, że w kwietniu  rodzice, nauczyciele, 

i pracownicy administracji i obsługi i przede wszystkim Pani Dyrektor będą mieć informację 

zwrotną, gdzie tych nauczycieli zagospodarujemy Także będziemy się starać, żeby nikt nie 

stracił pracy, chyba że ktoś odmówi warunków, które zaproponujemy, no to już nie mamy 

wpływu. Związane jest to też również z odprawą, bo jest likwidacja szkoły i nie ma to 

znaczenia, czy nowy nauczyciel na przykład jest zatrudniony u Pana Leszka Suckiego w 

pełnym wymiarze, a 2 godziny ma w Glince ten sam nauczyciel to i tak dlatego nauczyciela, 

który pracuje w Glince, musimy zapłacić odprawę, bo nie ma innej możliwości. Tak na dzień 

dzisiejszy liczyłam, że na odprawy trzeba wypłaci około 200 000 zł. Ta kwota może być 



12 
 

mniejsza, możemy też i zaproponować, jeśli ktoś przyjmie warunki to ta odprawa będzie inna. 

To w zależności od liczebności lat, jeśli do 2 lat pracuje to jest jedno miesięczna, do 8 lat to już 

jest dwumiesięczna a powyżej 8 lat jeśli staż pracy nauczyciela jest, to musimy już  tutaj 

wypłacić trzymiesięczną odprawę. Ale nawet gdyby licząc 200 000 zł poszło by na odprawę 

czy inne rzeczy, to i tak mamy około 1 miliona zł na to żeby po prostu wygospodarować z 

budżetu i nie dokładać tego miliona do funkcjonowania szkoły, bo na dzień dzisiejszy koszt 

wynosi 1 000 800 zł dotacja subwencja to jest ponad 600 000 zł, tak więc na 1 200 000 zł  gdyby 

to 200 000 zł wydać na odprawy to jest tak kwota tam 1 miliona, gdzie możemy 

wygospodarować. 

Pan Radny Adam Chmiel:  Pani Burmistrz nie wspomniałam czy mamy oszacowaną kwotę 

funkcjonowania przedszkola tutaj Pani wspomniała. Samo przedszkole jakie będzie 

generowało koszty? 

Pani Burmistrz: Otrzymujemy dotacje na przedszkole, które funkcjonuje w Glince i na inne 

Pani naczelnik może poda tylko kwotę. Bardzo proszę Pani Naczelnik zapraszamy tutaj do 

mikrofonu. 

Pani Naczelnik Izabela Baranowska: podam statystykę dane z 2022 roku i tak subwencja ma 

kształcenie dzieci są dzieci sześcioletnie w przedszkolu jest to kwota, była to kwota 44 938 zł, 

natomiast dotacja na wychowanie przedszkolne na dzieci w wieku od 3 do 5 lat była to kwota 

27 108 zł, jeśli chodzi o wydatki, to wg planu na 2023 rok przedszkole, mówię na stan obecny, 

na tą chwilę 399 246 zł.  

Pani Burmistrz: Jeśli można tak jak powiedziałam, do pewnych rzeczy, które realizujemy i 

wynikają z zapisów ustawy o samorządzie gminnym, dokładamy tak dlatego nie chciałam tutaj, 

żeby całkowicie było likwidowane, bo nie wyobrażam sobie takie małe dzieci trzyletnie, żeby 

dowozić do Witoszyc czy do Glinki, jak są tam zapewnione warunki, a można wyznaczyć tak, 

wyznaczyć po prostu miejsce, gdzie będą się edukować. Bo w przyszłości może być taka 

sytuacja, że tych dzieci będzie dużo i być może będzie sytuacja taka, że będzie odtwarzana 

klasa pierwsza druga. Chociaż jak analizujemy statystyki, no nie wygląda to dobrze, gdy ruszył 

program 500+ było zainteresowanie i liczba urodzeń się zwiększyła. Program dalej 

funkcjonuje, ale liczba urodzeń jest mniejsza, zdecydowanie mniejszy przyrost, jest ujemny 

związku z tym jak analizujemy w poszczególnych szkołach ta liczba uczniów diametralnie po 

prostu spada, ale przynajmniej Glinka będzie miała chociaż oddziały przedszkolne, czyli te 

dzieci, które są z tego obszaru, będą mogły edukować się tak i mieć zapewnioną opiekę. 

Dziękuję. 

Pan Radny Adam Chmiel: Pytanie odnośnie uczniów szkół podstawowych z orzeczoną 

niepełnosprawnością czy innym deficytem ilu mam na terenie gminy takich uczniów?. Jeśli 

mamy taką wiedzę? 

Pani Burmistrz: Około 60 uczniów. 

Pan Radny Adam Chmiel: Rozumiem, jak wyczytałem w szkole przygotowane i z kadrą 

przygotowaną do kształcenia takiego uczniów nie ma żadnego, bo nie funkcjonuje żaden 

oddział integracyjny. W szkołach naszych podstawowych na terenie gminy kształtem się, tak?  

Pani Naczelnik Izabela Baranowska:  Tak jak Pani Burmistrz powiedział, w szkole w Glince 

jest czwórka uczniów z orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego, w tym dwoje z nich 
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nauczanych jest indywidualnie na podstawie orzeczenia o nauczaniu indywidualnym. Obecnie 

w naszych szkołach jeden oddział integracyjny jest to oddział w Czerminie i oddział 

integracyjnym. Jest taki wymóg, aby był nauczyciel wspomagający, jest kilkoro uczniów z 

orzeczenie o niepełnosprawności w tej chwili są na przykład dzieci autystyczne, dzieci z 

Aspergerem, albo dzieci z głębszym stopniem upośledzenia.  

Pan Radny Adam Chmiel: To są dzieci, miejscowe czernienie czy dowożone. 

Pani Naczelnik Izabela Baranowska:  Z tego co wiem, jedno na pewno jest dowożone, a 

pozostałe dzieci są miejscowe.  

Pani Burmistrz: Nawet gdy jest orzeczenie o niepełnosprawności o kształceniu specjalnym, to 

rodzic decyduje, czy chodzi do szkoły takiej ogólnodostępnej czy do szkoły specjalnej. Jeśli 

nie ma zgody rodzica, żeby dziecko jeździło do szkoły specjalnej, to musi to dziecko 

kontynuować naukę w szkole ogólnodostępnej. Dlatego w Czernie jest utworzone z klasami 

integracyjnymi u Pani Dyrektor Adamskiej, ponieważ część tych dzieci jest z gminy, jedno jest 

dowożonych z góry, z tego co pamiętam. Dziękuję bardzo, 

W związku z brakiem kolejnych pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za przy 0 przeciw i 1 wstrzymującym przyjęli uchwałę. 

Ad. 7 Uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

Pan Przewodniczącego Komisji, budżetu i finansów Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji: Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 3 głosami za przy jednym 

wstrzymującym. Dziękuję bardzo. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za przy 0 przeciw i 1 wstrzymującym przyjęli uchwałę. 

Ad.8 Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Góra, obręb Wierzowice Małe. 

Pan Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pana Jacek 

Szczerba  przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 

głosami za jednogłośnie. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad.9 Uchwała w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Góra. 

Pan Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pana Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji: Komisję zaopiniowała projekt uchwał trzema głosami za 

jednogłośnie. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Biernacki, przedstawił 

opinię Komisji: Komisja zaopiniowała projekt uchwały 7 głosami za jednogłośnie dziękuję.  
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Pan Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba 

przedstawił opinii Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za 

jednogłośnie. Dziękuję, 

Pan Przewodniczący Komisji  Budżetu i Finansów Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji: Komisja zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami za jednogłośnie, dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 10 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Góra na lata 2019-2023. 

Pan Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za 

jednogłośnie, dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 11 Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 

Wrocławiu skargi Wojewody Dolnośląskiego wraz z odpowiedzią na skargę. 

Pan Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za 

jednogłośnie, dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 12 Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 

Wrocławiu skargi Wojewody Dolnośląskiego wraz z odpowiedzią na skargę. 

Pan Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za 

jednogłośnie, dziękuję.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 13 Uchwała w sprawie wprowadzenia programu osłonowego ,,Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2023. 

Pan Przewodniczącego Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji: Komisje zaopiniowała projekt uchwały trzema głosami za 

jednogłośnie, dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za przy 0 przeciw i 1 wstrzymującym przyjęli uchwałę. 

Ad. 14 Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Góry za rok 2022.   
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Przewodniczący Arkadiusz Szuper poinformował iż sprawozdanie jest dostępne na stronie BIP 

Urzędu. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad.15 Interpelacje i zapytania Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji oraz zapytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu. 

Ad.16 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Rozpoczęto realizację kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 17 Wolne głosy i wnioski. 

Pan Radny Adam Chmiel: Pani Burmistrz czy dla budynków, które podlegają termo 

modernizacji czy też kompleksowym remontem jak SP 3, czy też przedszkole na Piastów, 

wykonywane jest audyt energetyczny przed i po? 

Pani Burmistrz: Musi być wykonywany bo to jest obowiązek i wykonywaliśmy. 

Pan Radny Adam Chmiel: Czy można taki audyt dostać? 

Pani Burmistrz: U Pana Naczelnika Piotra Głowackiego można się zapoznać z audytem 

energetycznym. Inaczej byśmy nie dostali dofinansowania, bo to nawet warunek jest 

dofinansowania, że musi być audyt energetyczny, a potem porównanie jak było po 

termomodernizacji, jak jest i wykonanie później audytu jako porównanie, bo tak byłby zwrot 

środków. Dziękuję. 

Pan Radny Maciej Liśkiewicz: Ja mam prośbę, chodzi o ulice Piastów tam w minionym roku 

zostały pomalowane pasy przejścia w związku z modernizacją nawierzchni. Te pasy się już 

wytarły, one chyba powinny mieć jakąś dłuższą gwarancję. Nie wiem, czy wykonawcy za mało 

farby a za dużo wody dał. Ja bym prosił, że jak będzie możliwość, to żeby on to poprawił, żeby 

to było widoczne.  

Pani Burmistrz: Tak będziemy monitować to u pana wykonawcy, dziękuję. 

Pan Radny Adam Chmiel:  Mam pytanie, prośbę właściwie, bo w piątek na spotkaniu 

konsultacjach społecznych, sprawie programu rewitalizacji Gminy Góra usłyszeliśmy dosyć 

takie niefortunne stwierdzenie, że w szkołach w Czerninie, Chróścinie, Witaszycach mamy 

niską efektywność kształcenia podstawowego. Czy ja mógłbym pozyskać jakiekolwiek 

informacje, na jakiej podstawie audytor czy pan prowadzący to spotkanie tak nisko ocenił 

szkoły, które wymienił w swoim sprawozdaniu? 

Pani Burmistrz: Głównie chodzi o wyniki nauczania potwierdzone egzaminem i tak jak 

mówiłam, że czasami bywa tak, że jeśli jest klasa, która liczy 25 uczniów, no to grupa tych 

uczniów, którzy mają problemy z nauką to wtopi się w klasę i ta średnia zupełnie inna a jak 

grupa liczy 10 uczniów czy 7 i zdarza się taki rocznik, że to są dzieci które mają albo orzeczenia 

poradni psychologiczno-pedagogicznej ze wspomaganiem, bo tak jak powiedziałam, to choćby 

nauczyciel i dyrektor czynił cuda to niestety ten wynik taki jest. Natomiast obszary 

rewitalizacji, które zostały wyznaczone i analiza odbywa się przede wszystkim na zasadzie 

analizy tak zwanej SWOT czyli szansę, mocne strony, słabe strony, szanse i zagrożenia. I tutaj 

autor bazując tylko na liczbach, a nie wchodząc, nie wchodząc w specyfikę tego ucznia i 
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rodzica, dokonuje czystej tutaj analizy. Bo tak jak powiedziałam, to rodzic decyduje do jakiej 

klasy i do jakiej szkoły dziecko ma chodzić i mimo że dziecko ma orzeczenie o kształceniu 

specjalnym, to rodzic uważa, że to dziecko powinno być w szkole ogólnodostępnej, no nie mnie 

oceniać decyzje rodzica. Ale temu dziecku jest trudniej, bo gdyby był w szkole specjalnej, to 

ten poziom nauczania też jest dostosowany do niego i więcej by było tych godzin i więcej pracy 

nauczyciela z tym uczniem aniżeli przy nauczycielu tylko na przykład wspomagającym, więc 

mówię, żeby konkretnie ocenić, czy placówka ma wysokie czy niskie, to trzeba dogłębnie 

przeprowadzić analizę wszystkich czynników, które wpływają na to jaki to jest uczeń, jakie ma 

orzeczenie, jaka praca, też rodzica, bo często też wiemy, że nie każdy rodzic się interesuje 

swoim dzieckiem. Są tacy rodzice, którzy nawet nie interesują się czy dziecko chodzi do szkoły. 

Tak więc to zależy od tych 3 podmiotów, o których dzisiaj mówiłam o tej współpracy, więc 

sama statystyka Panu pewnie nic nie da, tylko są to suche dane, tak. 

Pan Sołtys Krzysztof Witko: Pytanie dotyczyło różnica w rachunkach za prąd 

Pani Burmistrz: Odpowiadam na pytanie pierwsze tak jak Pan dostaje rachunki co 2 miesiące 

my też rachunki co dwa miesiące dostajemy. Wydział Gospodarki, wie Pan Naczelnik, bo takie 

pytanie, o które Pan zadaje, zadawałam kilka dni wcześniej, że chce mieć tutaj porównanie. 

Będzie droga powiatowa cała robiona od Kłody Górskiej,  

W związku z brakiem kolejnych pytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 18 Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął LIX sesję Rady 

Miejskiej. 

Na tym protokół zakończono. 

Prot. K. Sz. 


